
Vedlegg 3 
 
Statsråd Riis-Johansens redegjørelse i spørsmålet om habilitet i de saker som involverer 
Eidsiva Energi As og Troms Kraft AS 
 

1. Min tilknytning og kontakt med de to selskapene 
Jeg har hatt kontakt med begge selskapene ved deres ledelse. Møtene har vært i 
offisiell regi.  
• Besøk på Eidsiva Energis anlegg på Hamar og Lillehammer 26.-27.01.2009 (i 

forbindelse med lanseringen av Tiltakspakka). Kort frokostmøte med blant annet 
Mørkved Rinnan på hotellet 27.01.09. 

• Møte med en rekke aktører i Innlandet om bioenergi i Nærings- og 
handelsdepartementet sammen med nærings- og handelsministeren 30.3.2009. Her 
deltok blant annet Eidsiva Energi v/ konsernsjef Mørkved Rinnan. 

• Møte med de regionale kraftselskapene i Nærings- og handelsdepartementet 
sammen med statssekretær Slåke 13.08.2009. Her deltok blant annet Eidsiva 
Energi v/Audun Tron, Jan Wibe og Reidar Åsgård. 

• Møte med biobransjen på Energigården på Hadeland sammen med landbruks- og 
matministeren 12.01.2010. Her deltok blant annet Eidsiva Energi v/ konsernsjef 
Mørkved Rinnan.  
 
For møter for øvrig vises til omtale i Vedlegg 1 Ferdigbehandlede saker. 
 
Jeg avholdt også møter i angjeldende periode med konsernsjef Mørkved Rinnan i 
hans egenskap som styreleder i EnergiNorge. 

  
2.  Min posisjon i partiet 

Jeg har ingen formelle posisjoner i partiet. Det betyr at jeg ikke deltar på møter i 
Sentralstyre og Arbeidsutvalg.  
 
Jeg er observatør til landstyremøtene, men har i 2010 ikke hatt mulighet til å møte på 
disse. 
 
Jeg møter regelmessig på gruppemøter i Stortinget og de såkalte ”onsdagsmøtene” 
(onsdag 08.00-09.00 på partikontoret med deltagere fra regjering, parti- og 
gruppeledelse).    

 
3. Min kontakt med ”fornybarprosjektet” 

Jeg var til stede på ”onsdagsmøter” hvor prosjektet ble diskutert. Jeg har ikke notert 
eksakt hvilke møter dette dreier seg om, men det var i en svært tidlig fase. I desember 
2008 tok generalsekretæren i Senterpartiet kontakt for å spørre om jeg kunne sette av 
tid før jul til å diskutere det som da ble omtalt som ei gruppe som jobber med fornybar 
energi. Dette møtet ble aldri avholdt. For meg var dette prosjektet en av relativt mange 
ideer som ble presentert i oppstarten til valgkampen.   
 

4. Informasjon om pengestøtten 
Jeg ble først kjent med pengestøtten fra Eidsiva Energi AS og Troms Kraft AS 
08.09.2010 da Statistisk Sentralbyrå offentliggjorde dette.  
Jeg ble aldri orientert om pengestøtten som ble gitt fra de to kraftselskapene før dette 
tidspunkt. Jeg har ikke sett noen skriftlig dokumentasjon eller annen omtale. Jeg har 



heller ikke muntlig blitt orientert om dette. Etter at saken om pengestøtten kom opp, 
har jeg gått gjennom muntlige og skriftlige kilder som jeg har hatt tilgang til for å se 
om det var opplysninger om disse forhold som var gått meg hus forbi.  
 
Store mengder eposter tilflyter min mailadresse til enhver tid. Det er viktig å være klar 
over at det her må sondres mellom eposter som relaterer seg til mitt 
forvaltningsområde, og de eposter som er av rent partiintern karakter. Jeg har av 
arbeidsmessige årsaker vært nødt til å prioritere de eposter som er knyttet til min 
embetsførsel som olje- og energiminister. Jeg har ikke noen eposter knyttet til saker 
innenfor mitt forvaltningsområde som har referanse til noen form for pengestøtte. Det 
er heller ingen eposter direkte til meg av partimessig karakter som har noen referanse 
til slik støtte. 
 
Den informasjonen jeg ser har tilflytt meg om finansiering av fornybarprosjektet er 
inntatt som underliggende eposter eller ”haler” til eposter som jeg har fått tilsendt. I 
denne epostkjeden er det informasjon om støtte fra Glommen skog (150.000 kr) og 
Mjøsen skog (40.000 kr). Det ble og informert om at det søkes støtte fra Viken skog, 
AT skog og Havass. Den eneste informasjon om pengestøtte fra et av kraftselskapene 
fremgår av en kopi av en epost sendt i august 2009 til Fornybaralliansen fra 
generalsekretæren der han skriver at ”Troms Kraft hjelper til med noen kroner”. 
 
I en for meg noe uforståelig epost fra begynnelsen av september 2009 som er sendt 
meg i kopi skriver generalsekretæren at han har sendt regningen på det han nevner 
som en ren energi annonse til OED. Meg bekjent mottok vi aldri noen slik regning. 
OED har da heller ikke betalt noen regning i den forbindelse. 
 
Jeg var imidlertid kjent med at Felleskjøpet Agri ved Steinar Dvergsdal 21.05.2009 
søkte om støtte til å finansiere trykkingen av rapporten som det omtalte prosjektet 
utarbeidet. Det ble aldri vurdert som aktuelt å gi noe slik støtte. Statssekretær Sigrid 
Hjørnegård avslo for øvrig søknaden i brev fra OED datert 13.07.2009. 
 
 

Statssekretær Hjørnegårds redegjørelse i spørsmålet om habilitet i de saker som involverer 
Eidsiva Energi AS og Troms Kraft AS 
 
 

1. Statssekretærens posisjon i partiet 
• Jeg har ingen formelle posisjoner i partiorganisasjonen sentralt. Jeg er 

styremedlem i Akershus SP (fra 05.03.10). 
 

2. Statssekretærens kontakt med selskapene med Eidsiva Energi AS 
• Jeg var med statsråden på hans besøk i januar 2009 (som politisk rådgiver) 
• Jeg åpnet Energiråd Innlandet hos Eidsiva Energi 28.08.09. Kort møte med 

konsernsjef Mørkved Rinnan i forkant.  
• Møte om Energiråd Innlandet i OED 08.02.10. Her deltok blant annet Elisabeth 

Frydenlund fra Eidsiva Energi. 
• Møte med Eidsiva Energi i forbindelse med behandlingen av klagen på 

fjernvarmekonsesjonen på Gjøvik 12.11.09. Det er redegjort for konsesjonssaken i 
vedlegg 1. 



• Fellestransport med Eidsiva hjem fra London i mars 2010 forårsaket av askeutslipp 
og problemer i lufttrafikken. Eidsiva la ut for transporten (tog, taxi, buss, båt) og 
OED har i ettertid betalt fakturaen.  

• Noen treffpunkter med konsernsjef Mørkved Rinnan i kraft av at han var styreleder 
i EBL/Energi Norge. 

• Jeg har ikke hatt egne møter med Troms Kraft AS. 
 

3. Kontakt med fornybarprosjektet i SP, informasjon om støtte fra Eidsiva Energi 
og Troms Kraft 

Jeg ble ikke kjent med pengestøtten fra Eidsiva Energi og Troms Kraft før SSB 
offentliggjorde dette 08.09.10.  
 
I arbeidet med redegjørelsen til Lovavdelingen har jeg konsentrert meg om all 
informasjon som direkte er rettet til meg i muntlig eller skriftlig form. I tillegg har 
det vært nødvendig å gå gjennom informasjon som indirekte har tilflytt meg, for 
eksempel gjennom underliggende vedlegg eller ”haler” til eposter hvor bare den 
siste eposten var stilet direkte til meg. I denne gjennomgangen har jeg merket meg 
at finansiering av fornybarprosjektet er nevnt i tre ulike sammenhenger utenom det 
som er redegjort for under eller i statsrådens redegjørelse.t. 
 

• Jeg fikk flere ganger våren 2009 en oppfordring om å se gjennom utkastet til 
fornybarrapport. Jeg anså at dette arbeidet lå på siden av mitt ansvarsområde som 
pol.rådgiver/statssekretær i olje- og energidepartementet, og responderte ikke på 
henvendelsene.  

• Etter mange purringer gikk jeg likevel gjennom rapporten like før den gikk i 
trykken, og kom med mine kommentarer. 

• Jeg var til stede på pressekonferansen 12.06.09 hvor rapporten ble overlevert 
partileder Liv Signe Navarsete av arbeidsgruppens leder Steinar Dvergsdal. Her 
ble meg bekjent ikke finansiering av prosjektet nevnt.  

• 21.05.09 mottok jeg i egenskap av statssekretær en søknad fra Steinar Dvergsdal 
hvor han på vegne av arbeidsgruppa søkte om midler til å dekke de eksterne 
kostnadene ved prosjektet. Jeg avslo søknaden i brev fra OED 13.07.09. 

• I en kopi av en e-post som jeg mottok i begynnelsen av mai 2009 gjennomgår 
generalsekretær Egeberg mange sider av arbeidet med fornybarrapporten i 16 
underpunkter. Her nevnes blant annet at ”Eidsiva og andre har vedtatt å bruke 
penger. (minimum 650. hvorav en del går til kostnader som er brukt på 
rapporten)”. I kulepunkt 16 vises det til at OED skulle sjekke en faktaopplysning. 
I et svar til Egeberg kommenterte jeg dette ene punktet. Det øvrige innholdet 
registrerte jeg ikke. Jeg har derfor heller aldri orientert statsråd Riis-Johansen om 
den informasjon som her fremkom om bidraget fra Eidsiva Energi AS. 

• Støtten fra Eidsiva Energi var nevnt i fotnote d) til regnskapet for 2009, som ble 
behandlet på landsstyremøtet til SP på Gardermoen 09.-10.04.10. Jeg var til stede 
på møtet som observatør. Som observatør har jeg ikke tilgang til sakspapirene. De 
blir ikke utsendt i forkant eller utdelt i møtet uten at en ber spesielt om det. Jeg ba 
ikke om å få papirene. 

 
 
 
 



Politisk rådgiver Ivar Vigdenes’ befatning med de saker som involverer Eidsiva Energi AS og 
Troms Kraft AS 
 
Politisk rådgiver har ikke hatt møter med Eidsiva Energi AS eller Troms Kraft AS.  
 
Politisk rådgiver har ikke hatt noen befatning med vedtak i de aktuelle sakene som har vært til 
behandling i departementet. 
 
Politisk rådgiver har ingen formelle posisjoner i partiorganisasjonen sentralt. Han deltok på 
Senterpartiets landsstyremøte som observatør 09.04.2010, men mottok ingen sakspapirer til 
møtet ut over møteagenda på epost datert 23.02.2010 og 07.04.2010. Han etterspurte eller 
mottok heller ikke regnskapet (hvor støtten fra Eidsiva Energi AS er nevnt i en fotnote) på 
annen måte.  
 
Politisk rådgiver ble ikke kjent med pengestøtten fra de to selskapene før Statistisk 
Sentralbyrå offentliggjorde dette 08.09.2010. 

  
 
 


